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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

VI Saziv 

Prolećno zasedanje 

 

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj 

Sednica br.38/2018 

Priština, 25.7.2018. u 11:30 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-303 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali: Sala Berisha Shala, predsednica, Dardan Sejdiu, prvi zamenik 

predsednika, Hykmete Bajrami, Memli Krasniqi, Mimoza Kusari-Lila, Muharrem Nitaj, Bilall 

Sherifi i Duda Balje, članovi. 

  
Odsustvovali: Adem Hoxha,  Liburn Aliu i Glauk Konjufca. 

  

Pozvani: Blerta Deliu-Kodra, predsednica Komisije za evropske integracije. 

 

Učesnici: Dardan Abazi– INDEP; Blerina Krasniqi – KDI, Liridon Gashi – SEEF i Valbona 

Bytyçi – Ekonomija online . 

 

Osoblje za podršku komisije: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti i Veton Raci. 

 

 

Sednici je predsedavala: Sala Berisha-Shala, predsednica Komisije . 

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 17.7.2018;  

3. Razmatranje Nacrta zakona br.06/L-038 o poštanskim uslugama, nakon preporuka  

    Komisije    za evropske integracije;  

4. Formiranje radne grupe za razmatranja Nacrta zakona o izmeni i dopuni  

    Zakona br. 05/L-132 o vozilima; 

5. Razno. 

 

Predsednica je konstatovala da su ispunjeni uslovi za rad i otvorila sednicu. 
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1. Usvajanje dnevnog reda; 

  

Predsednica, predložila zamenu redosleda tačaka dnevnog reda, odnosno zamenu tačke 3 i 4 

dnevnog reda.  

Dnevni red je usvojen sa predloženom izmenom predsednice.  

 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 17.7.2018; 

 

Zapisnik sa sednice od 17.7.2018. usvojen je bez primedbi.  

 

 

3. Formiranje radne  grupe za razmatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 

05/L-132 o vozilima;  

 

 

Predsednica,  naglasila je u načelu usvojen  Zakon o vozilima  i nakon javne rasprave, sada je 

procedura formiranja radne grupe.  

 

Nakon predloga, Komisija je donela:  

O D L U K U  

1.Formira se radna grupa za razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-064 o izmeni i dopuni 

Zakona br. 05/L-132 o vozilima; 

2.Radna grupa u sastavu: Muharrem Nitaj,  predsedavajući, Dardan Sejdiu, Mimoza Kusari-

Lila i Memli Krasniqi, članovi; 

3.Radna grupa, u saradnji sa osobljem za podršku Komisije, da razmatra i pripremi pismeni 

izveštaj za razmatranje u usvajanje u Skupštini. . 

 

 

4. Razmatranje Nacrta zakona br.06/L-038 o poštanskim uslugama, nakon preporuka  

    Komisije    za evropske integracije; 

 

Predsednica, rekla je da je Komisija za Evropske integracije, nakon predviđenog roka prema 

Poslovniku Skupštine, uputila preporuku  26.6.2018, u kojoj se naglašava da ne treba da se 

usvoje amandmani Komisije za ekonomski razvoj br. 2, 6, 7, 8 i 9, sa obrazloženjem da isti nisu 

u skladu sa zakonodavstvom EU.  Na plenarnoj sednici Skupštine od 12. 07. 2018, uvršten je na 

drugo razmatranje Nacrt zakona br. 06/L-038 o poštanskim uslugama, ali i uz predlog Komisije 

za Evropske integracije, Skupština je donela zaključak da Komisija za ekonomski razvoj i 

Komisija za Evropske integracije dužne su da harmonizuju stavove i skupštini dostave Izveštaj 

sa preporukama.  

 

Dardan Sejdiu,  rekao je da pre diskusije o pet spornih amandmana, na predlog osoblja 

Komisije, mora da se ponovo razmatra amandman 10 jer u ovoj formi je nerazumljiv. On je 

rekao da pošiljke ne moraju biti limitirane.   

On je zahtevao da se amandman 6 izbriše, da ostane kao u Nacrtu Zakona, dok drugi 

amandmani Komisije da ostanu ne izmenjeni.    
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Memli Krasniqi, rekao je da se slaže sa predloženim izmenama, kao što je amandman 10. Kod 

spornog amandmana 6 slažem se da se isti izbriše jer stvara nepovoljnu poziciju za tržište. 

Međutim drugi amandmani moraju da budu u skladu sa direktivama EU i zakonodavstva EU.  

   

 

Hykmete Bajrami, rekla je da sa preformulacijom amandmana 10, možda bi trebalo da se 

Nacrt zakona uputi Komisiji za budžet i financije kako bis e uradila ocena budžetskih 

implikacija. Poznato je da 50% prihoda pošte su od kirije, št će se dogoditi u koliko se dogodi 

privatizacija telekoma.  

U vez i obaveze Vlade da nadoknadi gubitke za univerzalne  usluge putem državne pomoći, to 

će biti teško za državni budžet, kada javno preduzeće zbog lošeg menadžiranja stalno radi sa 

nestabilnim poslovanjem.     

 

Mimoza Kusari -Lila, rekla je da može biti rizično za budžet Kosova naknada za univerzalne 

usluge, s toga potrebna je realna ocena. 

 

Bilall Sherifi, rekao je da ovaj Nacrt zakona pruža mnoge mogućnosti za javne operatere i sa 

istim pružamo velike mogućnosti Pošti Kosova.  

 

Blerta Deliu-Kodra, predsednica Komisije za Evropske integracije, rekla je da zbog 

nedostatka kvoruma,  Komisija za Evropske integracije nije uspela da održi sednicu u 

predviđenom roku, kako bi dostavila preporuku u vezi ovih amandmana. Vi možete da donesete 

odluku, ali  stav Komisije za Evropske integracije je da su 5 predloženih amandmana vaše 

Komisije u suprotnosti sa direktivama EU.  

Ona je još jednom predstavila preporuku od 26.6.2018, i zatražila od Komisije za ekonomski 

razvoj, da povuče sporne amandmane jer nisu u saglasnosti sa zakonodavstvom EU. 

 

Predsednica, potencirala je da komisija postigne zajednički stav u vezi ovog Nacrta zakona i 

preporuka Komisije za evropske integracije o 5 spornih amandmana. 

  

Nakon debate, Komisija je razmatrala pojedinačno amandmane i donela odluku kao u 

nastavku:  

Sa  6 (šest)  glasova “za”, 1( jedan) “protiv”,  

Amandman 2 se briše. 

 

Sa 7 ( sedam) glasova “za”,  

Amandman  6 se briše. 

 

Sa  6 (šest)  glasova “za”,  1 (jedan) “protiv”,  

Amandman  7 ostaje neizmenjen. 

 

Sa  6 (šest)  glasova “za”,  1 (jedan)“uzdržan”,  

Amandman 8 menja i glasi:  

Član 13, podstav 2.1., reč “sa težinom do  50 (pedeset) grama”, zamenjuje se sa “sa težinom 

do  100 (sto) grama”. 
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Sa  6 (šest)  glasova “za”,  1 (jedan)“uzdržan”,  

Amandman 9 menja i glasi:  

Član 13, stav 3, rečenica “najmanje 2.5 puta viši”, zamenjuje se sa “najmanje 3 (tri) puta 

viši”. 

 

Sa  6 (šest)  glasova “za”,  1 (jedan)“uzdržan”,  

Amandman 10 menja i glasi:  

 

Član 15, stav 7, menja se i glasi: 

7. Autoritet, na osnovu obračuna, određuje ponuđače za univerzalne poštanske usluge, pravo 

na univerzalne poštanske  usluge, kao i utvrđuje nivo naknade, na osnovu kosta neto. U svakom 

slučaju, naknada se vrši na osnovu usvajanja Državne pomoćne komisije, na osnovu utvrđenih 

procedura zakonodavstvom na snazi o državnoj pomoći.  

 

Poslanica  Hykmete Bajrami, nije učestvovala na glasanju i pored toga što je bila prisutna na 

sednici. 

 

 

Komisija je jednoglasno donela: 

Zaključak 

Dopunski izveštaj u vezi predloženih amandmana na Nacrt zakona br. 06/L-038 o poštanskim 

uslugama da se prosledi Skupštini i da se zahteva da se Nacrt zakona uvrsti kao dodatna tačka 

na sednici od 26.7.2018.godine 

 

 

 

5. Razno, 

Naredna pitanja. 

 

Diskusija u vezi Nacrta zakona br. 06/L-033 o građevinskim proizvodima 

 

Memli Krasniqi, zahtevao je objašnjenja u vezi ovog Nacrta zakona, kako postupiti u ovom 

slučaju, da li da se dostavi Skupštini ili vrati Vladi.  

 

Hykmete Bajrami objasnila je da je uputila zahtev Direkciji za istraživanje Skupštine, kako bi 

se informisala kako je uređeno pitanje građevinskih proizvoda, sa zakonodavstvom država 

regiona. Kao što ste informisani do 2011. Godine Odeljenje za gradnju je bilo pri MIT, a zatim 

je premešteno sa celokupnim osobljem, nadležnostima i odgovornostima pri Ministarstvu za 

životnu sredinu. Ona je rekla da je problem zato što se Nacrtom zakona predviđa formiranje 

organa za inspekciju, ali ovo odeljenje se sada nalazi pri MSPP, i u koliko želimo da postoje 

standardi za ove proizvode, moramo da odlučimo gde da se nalaze ovi organi za inspekciju, na 

granici, carini ili a postoji državna laboratorija za kontrolu standarda građevinskih proizvoda. 

 

 Ona je na kraju rekla da se povlači sa položaja predsedavajuće i člana radne grupe u vezi ovog 

Nacrta zakona i predložila da se isti vrati Vladi. 
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Bilall Sherifi, naglasio je da nakon obrazloženja predstavnika MTI, ovaj Nacrt zakona treba da 

se prosledi plenarnoj sednici i Skupština neka donese odluku.  

 

Predsednica, predložila je se po ovom pitanju postupi na osnovu procedura Poslovnika 

Skupštine.  

 

Nakon debate, Komisija je donela: 

O D L U K U  

Menja se Odluka br.8-VI-2018, od 6.3.2018, izmenjena dana 3.7.2018, o radnoj grupi za 

razmatranje  Nacrta zakona br. 06/L-033 o građevinskim proizvodima: Mimoza Kusari- Lila,  

predsedavajuća,  Liburn Aliu i da se dopuni predstavnikom GP Nisma. 

 

 

Sednica je završena u  13:00 časova 

 

Izradilo: Osoblje za podršku komisije,                                            Predsednica Komisije, 

                                                                                                         

                                                                                                              --------------------------- 

Sala BERISHA  SHALA    

 

 

                                                


